
Z A P I S N I K 

sa 22. sjednice Odbora za turizam, poljoprivredu, ekologiju 

i prostorno planiranje, održane 06. marta 2014. godine 

 

 

Sjednica je počela u 11:00 časova. 

Predsjedavao je Predrag Sekulić, predsjednik Odbora. 

Sjednici su prisustvovali članovi Odbora: dr Filip Vuković, Slobodan Krušo Radović, 

Branko Čavor, Goran Tuponja, Almer Kalač i Šefkija Murić. 

Sjednici nijesu prisustvovali članovi Odbora: Mićo Orlandić, dr Strahinja Bulajić, dr 

Novica Stanić, Veljko Vasiljević, prof. dr Jelisava Kalezić i Obrad Gojković. 

Sjednici su u svojstvu predstavnika predlagača zakona prisustvovali: Ivana Vojinović, 

pomoćnica ministra održivog razvoja i turizma i Slavica Braunović, savjetnica u Ministarstvu 

održivog razvoja i turizma.  

Rad sjednice pratili su predstavnici medija. 

Pošto je konstatovano da postoji kvorum za rad i punovažno odlučivanje, za sjednicu je 

utvrđen sljedeći:  

 

DNEVNI RED: 

 

-  Usvajanje zapisnika sa 21. sjednice Odbora - 

 

1. PREDLOG  ZAKONA O ODGOVORNOSTI ZA ŠTETU U ŽIVOTNOJ SREDINI 

2. PREDLOG ZAKONA O  NACIONALNIM  PARKOVIMA 

3. TEKUĆA PITANJA. 

                                      

**** 

 

Zapisnik sa 21. sjednice Odbora usvojen je bez primjedbi. 

 

Prva tačka dnevnog reda – Predlog  zakona o odgovornosti za štetu u životnoj sredini 

 

 U uvodnom izlaganju predstavnica predlagača zakona Ivana Vojinović, pomoćnica 

ministra održivog razvoja i turizma,  ukazala je na osnovne razloge za donošenje ovog zakona.  

Cilj donošenja zakona je uspostavljanje sistema zaštite životne sredine, shodno evropskoj 

legislativi, koja poznaje postojanje striktne odgovornosti, s jedne, i princip odgovornosti zbog 

kršenja propisa, s druge strane.  Saopštila je da se naknada štete po predloženom zakonu, zasniva 

na principu „zagađivač plaća“ i principu obaveznog osiguranja vršioca djelatnosti koje 

predstavljaju rizik za zdravlje ljudi i/ili životnu sredinu. Preventiva i otklanjanje šteta nastalih u 

životnoj sredini, prioriteti su predloženog zakona. Istakla je i da će, zbog potrebe donošenja niza 

podzakonskih akata, primjena ovog zakona biti odgođena do 1. decembra 2015.godine. 

 Učestvujući u raspravi, poslanik Goran Tuponja postavio je pitanje o načinu na koji će 

operater koji je već prouzrokovao štetu u životnoj sredini, prije usvajanja ovog zakona, da se 

osigura od odgovornosti za štetu i kako će se i koji instrument finansijskog obezbjeđenja, u 

takvom slučaju, primijeniti.   

http://www.skupstina.me/~skupcg/skupstina/index.php?strana=zakoni&id=3356


 Predstavnica predlagača zakona je, odgovarajući na pitanja, istakla da je član 6, izričito 

predvidio izuzetke od primjene zakona, koji se odnose i na štetu u životnoj sredini koja je nastala 

prije stupanja na snagu predloženog zakona.  

 Poslanik Almer Kalač postavio je više pitanja u vezi sa odgovornošću za štetu u životnoj 

sredini u cjelini, ističući da je predloženim zakonom takva odgovornost regulisana samo za 

zaštićene vrste i prirodna staništa, vode i zemljište.  

Predstavnica predlagača objasnila je da je Predlog zakona usklađen, prije svega, sa 

Direktivom 2004/35 koja štetu nanijetu životnoj sredini definiše kao štetu nanijetu zaštićenim 

vrstama i staništima, štetu nanijetu vodi i štetu nanijetu zemljištu. Zbog toga su u Predlogu 

zakona i upotrijebljeni samo izrazi koji isključuju sve ostale aspekte životne sredine. Ponovila je 

da su učinjeni izuzeci od primjene zakona na štete nastale iz razloga taksativno nabrojanih u 

članu 6 Predloga zakona. 

Odbor je, sa sedam glasova „za“, odlučio da  predloži Skupštini da usvoji Predlog zakona  

o odgovornosti za štetu u životnoj sredini. 

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Almer Kalač.  

 

Druga tačka dnevnog reda –  Predlog zakona o nacionalnim parkovima 

 

U uvodnom obrazloženju pomoćnica ministra održivog razvoja i turizma Ivana Vojinović 

je istakla da su razlozi za donošenje novog Zakona o nacionalnim parkovima reorganizacija 

Javnog preduzeća za upravljanje nacionalnim parkovima Crne Gore u privredno društvo, revizija 

granica Nacionalnog parka »Durmitor« i uvođenje obaveze plaćanja za ekosistemske usluge. 

Saopštila je da je pripremi Predloga zakona, za dio koji se odnosi na reviziju granica nacionalnog 

parka, prethodila izrada Studije izvodljivosti za reviziju granica NP »Durmitor« koja je prošla 

javnu raspravu. Konačni predlog rješenja za isključenje dijela nacionalnog parka u blizini grada 

Žabljaka utvrđen je nakon dobijanja primjedbi i sugestija od zainteresovane javnosti, prije svega 

Opštine Šavnik. 

Poslanik Goran Tuponja iznio je tvrdnju da je smanjenje površine NP „Durmitor“ 

posljedica nepravovremenog reagovanja državnih institucija na neplansku gradnju na teritoriji 

ovog parka. Naveo je da je do sada preduzeće koje upravlja nacionalnim parkovima bilo u 

državnom vlasništvu, a  reorganizacijom se predviđa prelazak u akcionarsko društvo ili društvo 

sa ograničenom odgovornošću, čime se nameće pitanje dalje državne kontrole tog preduzeća. 

Posebno je istakao pitanje neuključivanja kanjona Nevidio u nacionalni park, kao moguće 

kompenzacije za izgubljeni dio teritorije nacionalnog parka koji se isključuje Predlogom zakona. 

Saopštio je da se takav predlog nalazio u jednoj od verzija Studije izvodljivosti i da nije 

prihvaćen zbog energetskih i šumarskih interesa.  

Predsjednik Odbora je ukazao da uz Predlog zakona nije dostavljen kartografski prikaz 

izmijenjenih granica Nacionalnog parka „Durmitor“. 

 Predstavnica predlagača informisala je Odbor da će Dragišnica i Komarnica biti 

proglašene za regionalni ili park prirode nekom budućom inicijativom, čime bi se izašlo u susret 

zahtjevima Opštine Šavnik i izvršila nematerijalna kompenzacija za gubitak prostora u 

nacionalnom parku. Saopštila je da se u nacionalnom parku na osnovu zoniranja prostora može 

graditi i da je taj prostor sada pokriven prostorno-planskom dokumentacijom. 

Odbor je zatražio da predlagač zakona dostavi Skupštini kartografski prikaz izmijenjenih 

granica Nacionalnog parka »Durmitor« i ovlastio službu Odbora da, u saradnji sa predstavnikom 



predlagača, u pripremi za objavljivanje Zakona o nacionalnim parkovima izvrši tehničke 

ispravke.   

Odbor je, sa šest glasova „za“ i jednim glasom “protiv”, odlučio da  predloži Skupštini da 

usvoji Predlog zakona o nacionalnim parkovima.  

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Goran Tuponja.   

 

Treća tačka dnevnog reda- Tekuća pitanja 

 

 Nije bilo pitanja ni predloga po ovoj tački dnevnog reda. 

  

**** 

 

Sjednica je završena u 11:35 časova. 

 

 

 

SEKRETAR ODBORA                                                                       PREDSJEDNIK   ODBORA  

 

Radana Damjanović                                                                                       Predrag Sekulić 

 

 


